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EU egészségügyi minisztereinek
találkozója

Az Európai Unió 25 tagállamának egész-
ségügyi miniszterei, az EU egészségügyi
biztosa, valamint Bulgária, Románia, Hor-
vátország és Törökország miniszterei és
küldöttségei október 20-án nem hivatalos
találkozót tartottak az Egyesült Királyság
soros EU-elnökségével. A megbeszélések
között szerepelt a járványos influenzára
való felkészülés kérdése is. A miniszterek
egyetértettek abban, hogy többet kell ten-
niük erőfeszítéseik európai szintű össze-
hangolása és a WHO-val szoros együtt-
működés érdekében, mivel felismerték,
hogy egyetlen ország sem képes ezeket a
problémákat egyedül orvosolni. 

Egyedülálló felajánlást tett 
a K&H Bank 
A Pozitron Diagnosztika Kft., a K&H Bank
és alapítványa, a K&H Egészséges Nemze-
tért Alapítvány támogatási szerződést kö-
tött, melyben a Bank a legnagyobb esetszá-
mú rosszindulatú megbetegedések korsze-
rű diagnosztikájának 50%-os finanszírozá-
sát vállalja. A támogatás bármely orvosi
beutalóval rendelkező beteg számára elér-
hető, a 20 millió forintos keret erejéig.

A gyermekegészségügy 12 pontja

A héten a kormány 12 intézkedéssel foly-
tatja a száz lépés programját: öt év alatt
több tízmilliárd forintot fordítanak a gyer-
mekegészségügy átalakítására. Noha Ma-
gyarország gyermek-egészségügyi hálóza-
ta jól szervezett, az európai átlagnál két-
szer több nálunk a koraszülés és az ötéves
kor előtti halálozás. Emiatt alakítaná át
gyökeresen a kormányzat a gyermekellátó
helyek struktúráját, bővítené a csecsemő-
kori szűrések számát, hatékonyabbá ten-
né a védőoltási rendszert. A kihasználat-
lan gyermekkórházakat nappali ellátóhe-
lyekké, valamint sürgősségi ügyeleti köz-
pontokká alakítanák át. A struktúra átala-
kítása mellett a kormányzat nagyobb fi-
gyelmet szán az egészséges életkezdetre, a
koraszülések megelőzésére. 

Megduplázódott a 
gyógyszerkassza hiánya

Elérte a 40 milliárd forintot a gyógyszer-
kassza hiánya - derül ki az Országos
Egészségbiztosítási Pénztárnak E-Alap
szeptemberi teljesítéséről szóló összegzé-
séből. A dokumentum szerint az egész-
ségügyi költségvetést jelentő alap hiánya
280 milliárd forint volt, amely időarányo-
san csaknem 25 milliárddal haladja meg a
költségvetési törvényben szereplő elői-
rányzatot. Aszerint az idei tervezett hiány
350 milliárd forint.

Félnapos műszak a sebészeknek

Érvénybe lépett a szolnoki kórházban az a
főigazgatói rendelkezés, mely szerint 8
helyett 12 órás munkanapot vezettek be a
baleseti sebészeten. A sebészektől az ed-
digi bérkiegészítő juttatásokat is megvon-
ják. Mint ismert, ott dolgozik az a 13 or-
vos, akik az országban elsőként jogerősen
pert nyertek munkáltatójukkal szemben a
túlmunkadíjazás ügyében. A baleseti se-
bészek által kezdeményezett polgári per-
ben a bíróság kimondta: az európai uniós
irányelvekkel összhangban az orvosok és
egészségügyi szakdolgozók által ellátott
teljes ügyeleti időt munkaidőnek kell te-
kinteni, és ennek megfelelően díjazni.

Visszavonták G. Kiss Gyula 
vezetői megbízását
A Hajdú-Bihar megyei közgyűlés novem-
ber 15-ei rendkívüli ülésén döntött arról,
hogy a Kenézy Gyula kórház-rendelőinté-
zet központi laboratóriuma működtetésé-
vel kapcsolatos körülmények és intézkedé-
sek vizsgálatára létrehozott ideiglenes bi-
zottság javaslatára dr. G. Kiss Gyula fő-
igazgató magasabb vezetői megbízását
2005. november 27-től visszavonja. A me-
gyei közgyűlés zárt ülésen hozta meg a
döntést, miután vita nélkül vette tudomá-
sul a vizsgáló bizottság megállapításait - tá-
jékoztatott az ülést követően dr. Juhászné
Lévai Katalin, a megyei közgyűlés elnöke.
Mint mondta, olyan helyzet alakult ki,
amit a főigazgató nem tudott megoldani. A

MI TÖRTÉNT A MAGYAR EGÉSZSÉGÜGYBEN?

Kórházügyeink

Szakács Ferenc, eddigi megbízott
igazgatót választotta a Heves Megyei
Közgyűlés az egri Markhot Ferenc Me-
gyei Kórház főigazgatójának.

Egy győri asszony műtétjével elvégez-
ték az első szívkatéteres beavatkozást a
Pecz Aladár megyei oktatókórházban.

A dunaújvárosi Szent Pantaleon Kór-
ház kht.-vá alakítása ellen tiltakozó le-
velet küldött Cser Ágnes, az EDDSZ
elnöke dr. Kálmán Andrásnak, Duna-
újváros polgármesterének.

Letelepedési támogatást, a diagnoszti-
kai szakmákban pedig kiemelt bére-
zést kínálnak az orosházi kórházban,
ezzel igyekezve csökkenteni a szak-
emberhiányt.

Az Országos Mentőszolgálat (OMSZ),
s felajánlotta, hogy a több mint egy
évtizede várt pécsváradi mentőbázist
az önkormányzattal közös finanszíro-
zással építsék meg. A település köz-
gyűlése támogatja az ajánlatot.

Hamarosan nyilvánosságra hozzák,
hogy az intézményekben mekkora si-
kerrel végeznek mesterséges megter-
mékenyítést. Magyarországon a lom-
bikbébiprogram az első olyan orvosi
beavatkozás lehet, amelynél az ered-
ményességet összehasonlíthatja a la-
kosság.

Miskolcon, Kecskeméten és az Orszá-
gos Onkológiai Intézetben bővül a su-
gárterápiás kapacitás. 

Tíz új betegőrző monitorral bővült a
Szent János Kórház kardiológiai osztá-
lyának műszerparkja.

A Fülöp-szigetek nagykövete, Ale-
jandro D. Del Rosario a madárinfluen-
za elleni magyar védőoltás gyártási lo-
gisztikája iránt érdeklődött – számolt
be a megkeresésről Bujdosó László or-
szágos tisztifőorvos. 
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vizsgálóbizottság az orvosigazgató és a la-
boratórium vezető felelősségének vizsgá-
latát is indokoltnak tartja. 

Magánkézbe kerülhet 
a MÁV Kórház röntgenosztálya
Közbeszerzési pályázatot írt ki a röntgen-
osztály teljeskörű működtetésére a buda-
pesti MÁV Kórház - tudta meg lapunk. Az
osztály évi 50-60 millió forintos vesztesé-
get termel, a gépek nagy része elavult, cse-
réjükre pedig a kórháznak nincs lehetősé-
ge - indokolta a döntést az intézmény fő-
igazgatója. Molnár Lajos elmondta, hogy
pályázati kiírásban rögzítették: a nyertes-
nek két év alatt csaknem 500 millió forin-
tos beruházást kell megvalósítania.

Kétszázmilliárd fölé erősít a Teva

Az izraeli Teva gyógyszeripari holdinghoz
tartozó Teva Magyarország Rt. az idén 180
milliárd forint csoportszintű árbevételt
vár, amelyből az export eléri a 68 milliárd
forintot. Rózsa András, az anyacég ma-
gyarországi üzleti központjaként működő
Teva Magyarország Rt. vezérigazgatójá-
nak tájékoztatása szerint jövőre már 200
milliárd forintot meghaladó árbevétellel
számol a társaság. A csoporthoz tartozó -
és a Teva európai gyártóbázisává fejlődött
- debreceni Biogal az 1995-ben történt pri-

vatizáció évében még 10,6 milliárd forint
árbevétel mellett 50 millió forint veszte-
séggel zárta az évet, azóta a bevétele több
mint tízszeresére nőtt. A Teva csoport má-
sik magyarországi leányvállalata az 2000-
ben megvásárolt Humán cégcsoport,
amelynek tagja a Humantrade gyógyszer-
nagykereskedelemmel foglalkozó cég, a
Human Rt. és a Humanpharma gyógy-
szergyártó vállalatok.  

Szavazás a kórházakról

Az orvosi ellátás minőségét, a nővérek
gondosságát, a felszereltséget és az élel-
mezést pontozhatja a lakosság saját ta-
pasztalatai alapján, s így választják majd
meg az év kórházát. Ugyanezért a címért
tavaly óta zajlik másik versengés is, de a

szakértők szerint egyikből sem derül ki,
valójában melyik a legjobb fekvőbeteg-el-
látó intézmény Magyarországon. Tavaly az
Egészségügyi Minisztérium és a Magyar
Kórházszövetség szintén „Az év kórháza”
címmel pályázatot hirdetett, a címet kö-
rülbelül 50 szakmai szempont vizsgálat
után ítélik oda. Máriáss Márta, a házipati-
ka.com oldal főszerkesztője elmondta: ez
egészen más kezdeményezés, itt nem or-
vosszakmai szempontok szerint értékelik
az intézmények munkáját, hanem a bete-
gek és hozzátartozóik szubjektív vélemé-
nye alapján. Kántor Katalin, a szaktárca
megbízott főosztályvezetője elmondta,
körülbelül egy hónapja értesültek az azo-
nos nevű civil kezdeményezésről. Üdvöz-
lik ezt, de nem tartják szerencsésnek,
hogy neve könnyen összetéveszthető a
szaktárcáéval. 

5

Novembertől igényelhető az európai egészségbiztosítási kártya 

Új dokumentum, az európai egészségbiztosítási kártya váltja fel novem-
ber 1-jével a hazánk uniós csatlakozása óta használatos E111-es nyom-
tatványt. A dokumentum az unió tagállamaiba utazó magyar biztosítot-
tak számára igazolja társadalombiztosítási jogviszonyukat, ennek birto-
kában ingyenesen juthatnak hozzá az orvosilag szükséges ellátásokhoz.
Viszont nem használható fel a kártya akkor, ha valaki kifejezetten a
gyógykezelés miatt utazik másik tagállamba. Az egységes kártya fel-
használhatósága és igénylése jelenleg teljes egészében megegyezik a
korábbi nyomtatványéval. Az E111-es nyomtatvánnyal ellentétben a kár-
tya alapesetben 12 hónapig érvényes. 

21. századi szolgáltatás Debrecenben 

Hamarosan elkezdik a Debreceni Egyetem Orvos- és
Egészségügyi Centrumában Magyarország eddigi leg-
jelentősebb egészségügyi beruházását. November 3-
án megtörtént a komplexum főépületének ünnepé-
lyes alapkőletétele. A tizenkétmilliárd forintnál többe
kerülő beruházást, az Európai Unió az Auguszta prog-
ram keretében támogatja. Fésüs László, a centrum el-
nöke elmondta, hogy hosszú évek óta tervezik már
egy korszerű, 21. századi létesítmény felépítését. A
tervek szerint 2007-ben elkészülő épületegyüttes,
több mint 13 ezer négyzetméternyi új létesítményt je-
lent. A klinikai tömbben, pedig 15 ezer négyzetméter
területet újítanak fel. Az új komplexumban egy he-
lyen lesznek a műtők, az intenzív ágyak. Új műtéti
technikákat vezetnek be, és a legmodernebb berende-
zéseket szerelik fel. A többfajta beavatkozást igénylő
betegek egy helyen való ellátása is lehetővé válik.  A
modern kardiovaszkuláris központ mellett megépül a
regionális onkológiai centrum is. Mindkettő nemcsak

az észak-alföldi, hanem az észak-magyarországi betegek korszerű ellátását is felvállalja. Erre annál inkább szükség van, mert e két régióban messze legrosszabbak a
halálozási statisztikák. Az Auguszta-programban helyet kap a megelőzés, a szűrés, a diagnosztika, a konzervatív és műtéti terápia, továbbá a rehabilitáció és az utó-
gondozás. Mindez egy helyen, a betegnek nem kell kilométereket utaznia, így egyszerűbbé, olcsóbbá, kényelmesebbé válik a szolgáltatás.

korhaz_2005_11.qxd  11/17/2005  12:53 PM  Page 5




